
Protokollsbilaga § 4:3/01 Dnr. KS 2025/0081

Sarskilt yttrande Kommunstyrelsen 2025-04-23.
Ärende 3. Utredning Röllingbyleden

Detfinns varken en juridisk benämning eller ett fattat beslut gällande ett reservat. Således finns

inget att ändra.

Michaela Fletcher (M)



Protokollsbilaga § 4:3/02 Dnr. KS 2025/0081

Sarskilt yttrande Kommunstyrelsen 2025-04-23.
Ärende 3. Utredning Röllingbyleden

Miljöpartiet yrkar bifall till beslutsförslaget med följande särskilt yttrande:

”Miljöpartiet ser mycket positivt på beslutsförslaget. Vi vill samtidigt uttrycka vår vilja att

upphäva vagreservatet och stallet inleda en process för bildande av ett naturreservat i

Röllingbyområdet.”

Kenneth Johansson

Miljöpartiet Österåker



Protokollsbilaga § 4:4 Dnr. KS 2017/0280

Sarskilt yttrande Kommunstyrelsen 2025-04-23.
Ärende 4. Godkännande av markanvisningsavtal avseende del av fastigheterna Runö 7:108

och Husby 4:22

Kommunenhar planmonopol. Planmonopolet innebär bland annat att kommunen kanställa

hållbarhetskrav i samband medbeslut om planuppdrag och markanvisningsavtal. Varje plats är

unik och hållbarhetsmålen bör utgå från en nulägesanalys för platsen, där det framgår vilka

hållbarhetsutmaningar som finns. Dockska alla projekt ha fokus på att minska klimatpåverkan

(cirkulära material, energi mm), jobba med klimatanpassning, stärka den biologiska mångfalden

och ha mål för den sociala hållbarheten. Kommunen bör även hänvisa till en rutin för hur mål

och åtgärder ska följas upp genomhela stadsbyggnadsprocessentill och meddriften. En sådan

rutin finns inte idag.

Miljöpartiet tycker att vi ska bygga bostäder, men det är viktigt att hållbarhetskrav finns med när

bostäder planeras. I detta beslutsförslaget framgår inte vilka hållbarhetskrav som ställs.

Miljöpartiet yrkar därför på återremiss.

Kenneth Johansson

Miljöpartiet Österåker

 



Protokollsbilaga 8 4:12/01 Dnr. KS 2023/0288

Särskilt yttrande Kommunstyrelsen 2025-04-23.
Ärende 12. Svar på motion nr 24/2023 av Viktoria Köppä (MP) - Österåker behöver en
skolutredning

2023 förde Roslagspartiet till protokollet att det saknades en tydlig plan för hur den överkapacitet

som följer av en nystor skoletablering skulle hanteras. Vi har ännuinte sett någon

genomgripande skolutredning eller någon långsiktig plan för hur en överetablering under några år

skall hanteras.

Peter Nummert (RP)



Protokollsbilaga § 4:12/02 Dnr. KS 2023/0288

Sarskilt yttrande Kommunstyrelsen 2025-04-23.
Ärende 12. Svar pa motion nr 24/2023 av Viktoria Köppä (MP) - Österåker behöver en

skolutredning

Miljöpartiet yrkar på återremiss medföljande särskilt yttrande:

”Då det i svaret hänvisas till åtgärdsplanen som utredning och det inte alls motsvarar den

omfattningen som avsågs i motionen yrkar vi återremiss i ärendet.”

Kenneth Johansson

Miljöpartiet Österåker



Protokollsbilaga § 4:13 Dnr. KS 2024/0296

Särskilt yttrande Kommunstyrelsen 2025-04-23.
Ärende 13. Svar på motion nr | 1/2024 av Sigrid Walve (MP) - För ett bättre djurskydd via

upphandling

Miljöpartiet yrkar återremiss medföljande särskilt yttrande:

”Miljöpartiet yrkar på konkreta svar som matchar respektive ”Att -sats”, annars kan motionen

inte anses besvarad.

Svatet är luddigt, det framgår inte vilka upphandlingskrav de avseratt ställa och vilka

produktionsmetoder som de anser inte uppfyller kraven.

Hurska de i upphandlingense till att produkter (kött) från dessa uppfödningmetoderinte

upphandlas?

Gallande kravet pa langsamtvaxande kycklingar finns ett upphandlingskritertumspecifikt for

detta sedan 2023. Avser ni att ställa det kravet för några av produkterna i upphandlingen?”

Kenneth Johansson

Miljöpartiet Österåker



Protokollsbilaga § 4:14 Dnr. KS 2025/0046

Sarskilt yttrande Kommunstyrelsen 2025-04-23.
Ärende 14. Invånarförslag - en ny utvecklad digital form av medborgarförslag

Miljöpartiet yrkar på återremiss medföljande särskilt yttrande:

Inför inte ett nytt begrepp - ”Invånarförslag”. Använd ordet ”Medborgarförslag” som används i

kommunallagen och utgå från skrivningen i KF:s arbetsordning och komplettera denna vid

behov. Beskriv hur ni avser utveckla hanteringen av medborgarförslag där digitala verktyg är en

viktig del.

Miljöpartiet tror att beslutsförslaget kan vara ett första steg mot avveckling av förslag från

medborgare, eftersom en önskan omatt slopa medborfgarförslag tidigare har uttryckts från

alliansen. Demokratin riskerar försämras om beslut om invånarförslag införs då de inte är

reglerade någonstans och regler kring dessa ej behöverföljas.

Miljöpartiet Österåker hänvisartill vår motion framlagd i december 2024 - ”Ett mer demokratiskt

Osteråker - utveckla arbetet med medborgarförslag”

Att-satserna 1 motionen ar foljande:

a, Att utöka resurserna för handläggare av medborgarförslag

b, Att undersöka möjligheten att införa röstningsförfarande på de olika medborgarförslagen,

samt införa lämplig ändring i KF:s arbetsordning utifrån detta

c, Att bjuda in förslagsställaren till att presentera sitt förslag. Det ska göras oavsett om ärendet

beslutas i en nämndeller kommunfullmäktige, samt införa lämplig ändring i KF:s arbetsordning

utifrån detta.

d, Att införa en tidsgräns på 6 månader för behandling av medborgarförslag i KF:s arbetsordning.

e, Att ytterligare digitalisera hanteringen på lämpligt sätt till förmån för medborgare och
S >>

handläggare.

Kenneth Johansson

Miljöpartiet Österåker



Protokollsbilaga § 4:18 Dnr. KS 2025/0091

Sarskilt yttrande Kommunstyrelsen 2025-04-23.
Arende 18. Intresseanmalan om medlemskap for Osterakers kommun i Kommuninvest

Roslagspartiet yrkar bifall till att intresseanmälan avges till Kommuninvest, menvi förbehåller oss

rätten vilja skjuta fram ett medlemskap tills ett större lånebehov blir aktuellt.

Särskilt yttrande: Roslagspartiet uppmanar kommunfullmäktiges ledamöter att fundera över

vilken risk ett medlemskap i Kommuninvest kan innebära i värsta fall, med syftning på

medlemmarnas solidariska borgensåttagande: ”Ala medlemmarförbinder sig även genom ett solidariskt

borgensåtavande att garantera samtligaförpliktelser som Kommuninvest i SverigeAB har ingått eller kommeratt

ingå till dess skuldernaförfaller. Detfrämsta syftet med den solidariska borgensförbindelsen är att överföra

kommunsektornsgoda kreditvärdighet till Kommuninvest.”

Idag har Kommuninvest mycket hög kreditvärdighet och en upplåning (skuld) på över 500

miljarder kronor. Vad hander om ett antal av den tredjedel av Sveriges kommuner som idag går

medunderskott, och har lån iKommuninvest, får större betalningsproblem? Exempelvis Malmö,

Göteborg eller ett antal glesbygdskommuner. Även om Österåker inte har några lån via

Kommuninvest måste vi solidariskt vara med och täcka upp underskott som kan drabba

Kommuninvest! Risken är låg och Kommuninvest har skött sig mycket bra hitintills,men risken

finns. Österåkerkoncernenbörheller inte i framtiden lägga all ägg (lån) i samma korg

(bank/Kommuninvest).

Peter Nummert (RP)
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